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Forord

Samspill i en urolig tid

NHO Møre og Romsdal har nesten 2000 medlems-
bedrifter spredt rundt om i fylket vårt. Smøla, Rauma, 
Sykkylven og Ulsteinvik, fra nord til sør, øst til vest. Hos 
oss finnes store flaggskip som ofte brukes som stolte 
eksempler på generasjoners skaperkraft med vilje 
til å utvikle arbeidsplasser basert på forutsetningene 
lokaliseringen her i nordvest har gitt. Men også en 
rekke små bedrifter som hører sammen med over 90 
% av norske virksomheter som befinner seg innenfor 
denne kategorien. Slike bedrifter utgjør underskogen 
av norsk næringsliv - virksomheter som har 1 til 5 
ansatte. De er viktige for driverne, sine ansatte og på 
sitt vis for det lokalsamfunnet de er en del av.

NHO Møre og Romsdal jobber hver dag for å møte 
alle våre medlemmer der de er, og vi er opptatt av 
å legge til rette for rammebetingelser som bedrer 
arbeidshverdagen for de ansatte og betingelsene for 
dere som har ansvaret som ledere eller eiere. Selv om 
vi ønsker det, har vi ikke anledning til å besøke hver og 
en av våre medlemmer. Men vi møter dere og snakker 
på vegne av dere gjennom nasjonal og lokal media, 
på tradisjonelle og i sosiale flater, på konferanser 
og på møteplasser lagt til rette for informasjon og 
drøftinger om viktige tema som angår norsk arbeids- 
og næringsliv. 

Vi er opptatt av at dere skal vokse, videreutvikles og 
forsterkes, men også i enkelte sammenhenger gi 
stafettpinnen til de som bygger videre der du startet.

I  styret for NHO Møre og Romsdal sitter representanter 
for ulike medlemsbedrifter og sektorer. Vårt mandat er

å være drøftingspart for administrasjonen gjennom å 
gi innspill og råd som har forankring ute i fylket vårt og 
hos våre medlemsbedrifter. 

I skrivende stund er vi kommet et godt stykke inn i 
2025, og vi kan ikke unngå å også kommentere den 
globale situasjonen vi alle er en del av. For mange av 
oss er det tankevekkende og skremmende å se at de 
store nasjonene mener de kan ta beslutninger om krig 
og fred på vegne av mindre nasjoner og landområder. 
Det minner om løsninger som var betegnende for 
tiden etter 1. og 2. verdenskrig, og som da ble starten 
på den kalde krigen. 

La oss håpe på at tollmurer, pulverisering av Europas 
makt og trusselen om et svakere NATO ikke blir 
hverdagen i lang tid fremover. I NHO Møre og Romsdal 
skal vi uansett, og som alltid, jobbe for gode betingelser 
å drive virksomhet innenfor. Også når verdensbildet 
oppleves som uforutsigbart og skremmende. 

Sammen med administrasjonen og styret er jeg stolt av 
å legge frem NHO Møre og Romsdal sin årsrapport for 
2024. Nok et år i arbeid for næringslivet i fylket vårt og 
våre medlemsbedrifter. 

God lesning! 

Sidsel Sæterøy
Styreleder NHO Møre 
og Romsdal

Forord .......................................................................................................... 2

Styret i NHO Møre og Romsdal ............................................................... 4

Ansatte i NHO Møre og Romsdal ........................................................... 5

Medlemsforhold ........................................................................................ 5

Medlemsarrangement .............................................................................. 8

Arrangementsdeltakelse - et utdrag .................................................... 18

Kompetanse ..............................................................................................20

Næringspolitiske saker ........................................................................... 21 

Samferdsel ................................................................................................. 21 

Kampen mot formueskatt ....................................................................... 21 

Kraftløftet .................................................................................................. 22 

Kjøp av helsetjenester ............................................................................. 22 

Arbeidskraftløftet ..................................................................................... 22

Regionadvokaten .....................................................................................23

Medieaktivitet ..........................................................................................24

Foredrag ....................................................................................................25

Bærekraftsløftet .......................................................................................26

Innhold



4  |  NHO Møre og Romsdal – Årsberetning 2024 NHO Møre og Romsdal – Årsberetning 2023  |  5

Styret i NHO Møre og Romsdal 

Styret i 2024 har hatt denne sammensetningen: Ansatte i NHO Møre og Romsdal

Lene Trude Solheim
Regiondirektør

Håvard Ketil  
Sporsheim
Seniorrådgiver

Margrete Brautaset
advokat

Elin Ous
Seniorrådgiver

Jon-Kristian Rydningen 
Prosjektleder Bærekraftsløftet  
Møre og Romsdal 

Sidsel Sæterøy
Safepath – leder

Trond Lars Nydal 
Sparbanken Møre 

Jan Endre Vartdal
Vartdal Plast – nestleder

Gunnhild Sjøvik
Cinderelle Group

Terje Bøe
Spilka

Monja Mjelva
Hotel Union

Merethe Mikkelsen
Hårlokken

Siri Sande
Storvik

Marthe Kamphus
Møre Maritime

Ved utgangen av 2024 var det 1947 medlemsbedrifter i NHO Møre og Romsdal. Tallet på årsverk i disse bedriftene var  
34 684. I løpet av 2024 fikk NHO Møre og Romsdal 1208 nye årsverk innmeldt. 

Medlemsbedriftene i NHO Møre og Romsdal representerer bredden i Møre og Romsdals næringsliv. Det er god 
spredning i medlemsbedriftenes størrelse og antall både i forhold til årsverk, men også i forhold til bransje. 

Medlemsforhold 

Styret i NHO Møre og Romsdal samlet til årsmøte i Molde. 

Foto: NHO



6  |  NHO Møre og Romsdal – Årsberetning 2024 NHO Møre og Romsdal – Årsberetning 2024  |  7

Ved politisk påvirkning, gjennomslag i 

forhandlinger og attraktive medlemstjenester skal 

NHO bidra til lønnsomhet i medlemsbedriftene. Slik 

skal vi sammen sikre grunnlaget for et økonomisk 

sunt og bærekraftig samfunn.

NHOs oppdrag

Romsdalseggen. 

Foto: AdobeStock
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Januar

Næring i Nordvest 
Kvelden før NHOs Årskonferanse i Oslo Spektrum samlet vi 
konferansedeltakere og andre interesserte til en samling 
på Thon Hotel Opera. Den faglige delen av programmet 
bestod av innlegg om privat eierskap ved Roger Hofseth 
fra Aksjon for norsk eierskap. Den dystre kraftsituasjonen 
med kraftunderskudd ble formidlet av Erik Espeset 
fra Tafjord. Idar Kreutzer fra NHO-S snakket om den 
næringspolitiske situasjonen. Vi fikk panelsamtale og 
debatt med flere fra Mørebenken. Rosinen i pølsen ble vår 
“dinner speaker” Roar Hagen. Den mangeårige tegneren 
og briljante politiske illustratøren fikk salen til å le – og 
tenke etter. 

NHOs Årskonferanse
Oslo Spektrum var arenaen for Årskonferansen. Blant 
mange gode foredrag var også Maria Lilly og Erika June 
Flakk, arvingene til Flakk-konsernet på Sunnmøre. De ble 
intervjuet om den tilspissede retorikken fra flere hold om 
“å ta de rike”. Flere at temaene som NHOs Årskonferanse 
bringer til torgs danner også grunnlaget for hvordan de 
regionale årskonferansene blir utformet.   

Februar

Skifte av regiondirektør
Første februar var det direktørskifte i NHO Møre og 
Romsdal. Ny direktør er Lene Trude Solheim. Hun kom 

Medlemsarrangement

fra stillingen som administrerende direktør i Nærings-
foreningen i Ålesundsregionen. Solheim har solid erfaring 
fra næringslivet, blant annet med over 20 år i sentrale 
lederroller i Ulstein Group. Direktør for Regioner og 
samfunn i NHO, Gjermund Løyning, er svært fornøyd med 
å få Solheim i direktørstolen. 

Regional Årskonferanse i Ålesund
6. februar var det duket for vår regionale årskonferanse 
på Thon Hotel i Ålesund. “Lederskap og løsninger” var

overordnet tema for konferansen. Over 100 næringslivs-
ledere i tillegg til foredragsholdere fikk høre - og bli 
inspirert av - ulike perspektiv og input på lederskap og 
løsninger innen grønn omstilling og grønt industriløft, KI, 
bærekraft og kraftutfordringene i regionen. 

I tillegg til det økonomiske overblikket vi fikk fra NHOs 
sjeføkonom Øystein Dørum, fikk vi KI-ABC av Liv Dingsør 
fra Digital Norway, og praktisk bruk av KI ble levert av 
Christoffer Haukås fra Twoday.
 
Bærekraftsløftet ble presentert av Jon-Kristian Rydningen. 
Helge Gjerde, Hedda Nordby Krogstad fra Innovasjon 
Norge og Ingunn Aanes fra EY presenterte satsingen 
Grønt industriløft. Per Øyvind Langeland, NHO, og 
Kenneth Sandmo fra LO snakket om Kraftløftet. 

Erik Espeset fra Tafjord, Bengt Endreseth fra Møre og 
Romsdal Fylkeskommune, Kristin Krohn Devold fra 
NHO Reiseliv og Per Øyvind Langeland fra NHO hadde 
panelsamtale om hvordan vi finner sammen i “krisetid”. 

Tre flotte ungdomsbedrifter, 3-8 UB, Balance og Navaria 
AS, imponerte stort. Snakk om innovasjonskraft og 
grundermot! Fra Næring i Nordvest i Oslo. 

Foto: NHO

Lene Trude Solheim  
og direktør regioner  

og samfunn i NHO,  
Gjermund Løyning. 

Foto: NHO

Fra regional årskonferanse i Ålesund.

Foto: NHO
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Frokostmøte i Ålesund i samarbeid   
med Kreftforeningen 
Hva gjør du som arbeidsgiver når en ansatt forteller at 
hen har fått kreft? Det var hovedtema da vi arrangerte 
frokostmøte for medlemsbedriftene torsdag 29. februar 
sammen med Kreftforeningen. 1 av 5 private bedrifter i 
Norge har opplevd å få en kreftsyk medarbeider. 

Mars

Maritimt innspillmøte i Ålesund
Sammen med Norsk Industri arrangerte vi innspillmøte 
for den maritime industrien. Industrien etterspør stabile 
rammevilkår og langsiktig vilje til å satse på industribygging 
og skalering. I tillegg kommer styrking av privat norsk 
eierskap og fritak for formueskatt på arbeidende 
kapital, fortgang i det grønne skiftet med CO2-fond for 
investeringer i lavutslippsløsninger tilsvarende modell for 
NOX-fondet. 

Felles frokostmøte NHO, LO og AKAN i Molde
Arrangementet rettet seg spesielt mot bedriftsledere 
og HR-ansvarlige. Dette var et godt besøkt møte. En ny 
rapport fra FHI viser at 15 % av sysselsatte har alkoholbruk 
som er risikofylt. Med antall sysselsatte i Møre & Romsdal 
betyr dette ca. 20 000 arbeidstakere. Akan har eksistert 
i 60 år, og formålet til organisasjonen er å sette ledere 
og medarbeidere i stand til å forebygge og håndtere 
problematisk bruk av alkohol, narkotika, legemidler, spill 
og doping. 

Fylkesfinale i Ungt Entreprenørskap
Finalen var lagt til NMK i Ålesund og flere hundre 
ungdommer viste fram og imponerte med sine innova-
sjoner og forretningsideer. Seniorrådgiver Elin Ous, NHO 
Møre og Romsdal, var med i juryen for en av prisene som 
blir delt ut. Ungt Entreprenørskap stimulerer og utfordrer 
ungdom til nyskaping og til å gi liv til innovative ideer. 

April

Hele Norge Øver
Sammen med Digital Norway, DNB og DNV var over 
130 deltakere samlet på NMK i Ålesund for å øve på 
cyberangrep. Hvert år rammer slike angrep mange 
bedrifter, og alle som rammes kan potensielt miste store 
verdier. Hvordan man kan forebygge, avdekke og avverge 
slike angrep står sentralt på programmet i ”Hele Norge 
øver”. Tilbakemeldingene fra deltakerne var svært gode 
– og nytteverdien av slike samlinger ble trukket fram. 
Vi avholdt tilsvarende møte i Molde i november, med 
nærmere 70 påmeldte. 

Årsmøte i NHO Møre og Romsdal 
Årsmøtet i 2023 var lagt til vår medlemsbedrift Molde 
Fjordhotell som drives av Classic Norway. I tillegg til selve 
årsmøtet hadde vi også temamøte med kraft, kapital og 
kompetanse på agendaen. Nærmere 40 aktive deltakere 
fikk først høre Steinar Juel fra Civita holde foredrag om 
de mange utfordringene samfunnet står overfor i årene 
som kommer. Stortingsrepresentant Alfred Bjørlo (V) 
snakket om skattepresset næringslivet er under, ikke 
minst formueskatten.  Halvard Brekken fra Brunvoll AS 
tok oss gjennom solcelle-reisen som Moldebedriften har 
gjennomført. I tillegg fikk vi innlegg fra Jan Endre Vartdal,

Vartdal Plast, om hvordan de jobber med sirkulærøkonomi. 
Andreas Andenær fra Christie&Opsahl fortalte om hvor-
dan de driver rekrutteringsarbeid, og det å holde på 
arbeidskraft.  

Mai 

Ledergruppa i regioner og samfunn i NHO besøkte 
medlemsbedrifter på Søre Sunnmøre i mai. Det var start 
og overnatting på Runde Panorama, før besøk og 
omvisning ved Ulstein Verft ledet av Gunvor Ulstein. 
Besøket ble avsluttet i Ørsta hos kraftprodusenten Tussa. 

Der fikk vi en orientering om den utfordrende kraft-
situasjonen i Møre og Romsdal fra administrerende 
direktør Olav Osvoll. 

Juni

Besøk på Sunnmøre av   
Næringspolitisk avdeling i NHO
Møre og Romsdal er Norges mest eksportintensive 
fylke med en eksport på 740 000 kroner pr. sysselsatt. 
Det var noe av bakteppet for besøket til en rekke 
medlemsbedrifter på Sunnmøre. Å få se produksjon og få 
hverdagsbeskrivelser fra bedriftseierne er viktig for denne 
avdelingen i NHO. Bedriftene som ble besøkt var Saerco 
(som driver tårntjenesten på Vigra), Vard Tomrefjord, 
Vartdal Plast, Vik Ørsta, Ekornes, Sykkylven Stål og Sperre 
Air Power. 

Fra fylkesfinalen i Ungt Entreprenørskap i Ålesund.

Foto: NHO

Lederne i Regioner og Samfunn i NHO på besøk 
hos UIstein Verft.

Foto: NHO
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Stenging av Trollstigen
I juni bestemte fylkeskommunen og vegvesenet seg for 
å stenge den nasjonale turistvegen Trollstigen. Årsaken 
var akutt rasfare og steinsprang. Dette er en av Norges 
mest trafikkerte strekninger sommerstid. Vegen mellom 
Rauma og Fjord kommune er også svært viktig for 
reiselivsnæringen i indre Romsdal og indre Sunnmøre. 
Stengingen førte til stor medieoppmerksomhet, og 
regiondirektør Lene Trude Solheim var synlig både 
regionalt og nasjonalt med våre bekymringer for 
konsekvensene. 

Frokostmøte i Ålesund om endringer i 
arbeidsavtalen
Vår advokat Margrete Brautaset loset over 50 frammøtte 
gjennom endringer i arbeidsavtalen. Fra 1. juli trer endringer 
i kraft, blant annet utvides kravene til hvilken informasjon 
arbeidsavtalen skal inneholde.

Styrebesøk til Norsk Hydro og Storvik i Sunndal 
Styret og administrasjonen fikk grundig omvisning i 
aluminiumsverket til Hydro. Verket er Europas største og 
det er store dimensjoner på alt. Aluminium for milliarder 
blir til blant høye, ville Sunndalsfjell, og Hydro har verdens 
reneste produksjon av aluminium. Selve styremøtet 
ble lagt til Storvik AS, hvor styremedlem Siri Sande er 
markedssjef. Storvik er blant annet leverandør av utstyr og 
løsninger til aluminiumsproduksjonen ved verket. I tillegg 
er Storvik en internasjonal bedrift med produksjon blant 
annet i Tsjekkia. 

August  

Raumabesøk sammen med Norsk Industri 
Sammen med den nye lederen i Norsk Industri var 
regiondirektør Lene Trude Solheim på bedriftsbesøk til 
to store medlemsbedrifter i Rauma. Også bransjesjef

Egil Sundet i Teko og Designindustrien i Norsk Industri 
var med. Madrassprodusenten Wonderland og Rauma  
Ullvarefabrikk sørger for stor sysselsetting og verdi-
skaping i kommunen. Hos Rauma Ullvare var kampen mot 
formueskatten en høyaktuell sak.

Bedriftsbesøk til Sykkylven Stål 
Regiondirektør Lene Trude Solheim benyttet anledningen 
i sitt bedriftsbesøk hos Sykkylven Stål til å få med admini- 
strerende direktør Karl Inge Rekdal på et felles utspill 
mot formuesskatten. De to gikk sammen om en 
kronikk som fikk god spredning i medier på Sunnmøre. 

Prinsessebryllup i Geiranger
Siste helgen i august var det duket for prinsessebryllup 
i Geiranger. Flere av våre medlemsbedrifter var sentrale 
aktører i bryllupshelgen. Den startet i Ålesund der Hotel 

1904 var vertskap for minglefest kvelden før kvelden. I 
Geiranger var bryllupet lagt til Union Hotel. Her var det 
fest og overnatting. Også Grande Fjord Hotel ble benyttet 
til å huse gjester. Vi er stolte av våre medlemmer som 
leverer på så høyt nivå. 

September

Ulstein ble årets vinner av Kommune-NM i 
Møre og Romsdal 
UIstein kommune er den mest næringsvennlige kommunen 
i Møre og Romsdal. Det kom fram i årets Kommune-NM. 
Hvert år rangerer NHO kommunene etter ulike indika-
torer, blant annet hvordan kommunen legger til rette 
for næringslivet, alderssammensetningen i arbeidslivet, 
tilgang til jobber og kompetansenivået i næringslivet. 

Advokat Margrete Brautaset holder frokostmøte i Ålesund.

Foto: NHO

Styret på besøk hos Hydro Sunndal.

Foto: NHO

Bedriftsbesøk hos Rauma Ullvarefabrikk  
sammen med Norsk Industri. 

Foto: NHO



Geiranger.

Foto: NHO
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Reiselivsbesøk i Fjord kommune
I september tok vi en runde til reiselivsbedrifter i Fjord 
kommune for å finne ut hvordan stengingen av Trollstigen 
har påvirket årets sesong. Ikke uventet har noen fått 
mer besøk, mens andre har opplevd en stor nedgang. 
Vi var også opptatt av å høre om hvordan forslaget til 
eiendomsskatt på næringsareal kan påvirke bedriftene. 
Dette er entydig negativt. Vi besøkte disse bedriftene: 
Nilsgardstunet, Muri Camping, Grande Fjord Hotel, Hotel 
Union, Havila Geiranger Hotel, Hotel Utsikten, Geiranger 
Sjokolade.

Strategisamling for styret i Geiranger 
Regiondirektør Lene Trude Solheim samlet styret til 
en samling der NHO 2030 ble gjennomgått. Dette er 
strategien for hele NHO-fellesskapet. Her kom mange 
nyttige innspill. I tillegg ble det diskutert hvilke utfordringer 
som vårt regionale næringsliv opplever. En god samling 
som la et godt grunnlag for videre arbeid. 

Styreleder og regiondirektør på bedriftsbesøk 
på Nordmøre
Styreleder Sidsel Sæterøy og regiondirektør Lene Trude 
Solheim var på en rekke bedriftsbesøk i Kristiansund og 
Nordmøre i september. Dette innbefattet blant annet 
besøk hos Auto 8-8, Norseye, Tidens Krav, Oss-Nor. 

Oktober

Ambassadørsamling i Ålesund
I slutten av oktober samlet regiondirektøren de som 
hadde meldt seg på som NHO-Ambassdører til samling. 
Å være NHO-Ambassadør betyr å være en synlig 
bedriftsleder utad i samfunnet. Det å kunne delta i det 
offentlige ordskiftet med budskap som NHO vil ha frem. 
For å mestre denne rollen var samlingen en arena der 
man kunne få faglig påfyll. Erik Lundeby fra avdeling 
for myndighetskontakt i NHO ledet en stor del av det 
faglige programmet, sammen med regiondirektøren. 

Kraft, kapital (formuesskatt) og kompetanse er tre viktige 
stikkord. Medietrening og teori stod seniorrådgiver 
Håvard Ketil Sporsheim for. 

November

Samferdselsmøte med næringslivet i Midsund
Vi markerte motstand mot fylkeskommunen sitt forslag 
om å kutte i fergetilbudet i fylket. Regiondirektør
Lene Trude Solheim møtte mange representanter for 
næringslivet i Midsund og Molde Næringsforening i et 
fergeopprør i november. Vi godtar ikke kutt som rammer 
varetransport og pendlere. Dette er ikke bærekraftig på 
noen måte, og det er heller ikke med å bygge en god bo- 
og arbeidsmarkedsregion i distriktet. Vi har også markert 
støtte til fergeopprør i andre kommuner i regionen. 

Innspillsmøter “Arbeidskraftløftet” 
Sammen med Nav Møre og Romsdal ble det gjennomført 
to innspillmøter  (et fysisk og et digitalt) i samarbeids-
prosjektet som har fått navnet “Arbeidskraftløftet”. Løftet 
er nasjonalt, og blir en viktig del av NHOs arbeid i året 
som kommer. Det regionale arbeidskraftløftet i Møre og 
Romsdal har som mål å over tid bidra til å øke tilgangen på 
kompetent arbeidskraft i fylket. 

Undersøkelsene til både NHO, Nav og fylkeskommunen 
viser at bedriftene i Møre og Romsdal trenger flere 
arbeidstakere. Mangelen på arbeidskraft i fylket vårt er 
beregnet til over 3 200 personer. Det er størst mangel på 
arbeidskraft innen helserelaterte yrker, men mangelen 
er også stor innen mange håndverksfag. I møtene fikk 
vi presentert bedriftscaser (Nordea, Vard, Kongsberg, 
Ekornes, Langset) som fortalte ulike tilnærmingsmåter

for å få tak i arbeidskraft. Resultatene fra innspillsmøtene 
og tiltak som kan settes i verk skal presenteres i en egen 
rapport i 2025. 

Desember 

Vi deltok på Desemberkonferansen samt bedriftsbesøk 
til mange av våre medlemsbedrifter i Kristiansund. Vi 
besøkte Kristiansund Mekaniske AS, Møre Drift AS, 
Hoseth Technologies AS og Neas. Møtene og samtalene 
med våre medlemsbedrifter er viktige innspill til politikk 
og saker som vi tar opp videre i vårt arbeid for  å bedre 
rammevilkårene til næringslivet i vår region. 

Fra innspillsmøte om  
Arbeidskraftløftet.

Foto: NHO

Ambassadørsamling i Ålesund.

Foto: NHO
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Arrangements-
deltakelse

– et utdrag fra noen arrangementer:

• Haramskonferansen 2024

• Ocean Summit 

• Kraftmøte i Vanylven i regi av NÆSS

• Eksportvegkonferansen 2024

• Utdeling av kaffekrus til ordførere

• Møter på Stortinget om samferdsel/NTP

• Digitoll-møte i regi av NHO Logistikk og Transport

• Ledelsen i NHO Regioner og Samfunn med besøk  
til Søre Sunnmøre

• Fylkesfinale i Ungt Entreprenørskap

• Konferanse i regi av Adviso “Er Sunnmøre på 
vinnersporet igjen?”

• Nordmørskonferansen

• Næringspolitisk avdeling NHO-S på besøk på 
Sunnmøre

• Møte med Møre og Romsdal Bondelag

• Næringslivsmøte på Union Hotel Øye i regi av 
Aksjon for norsk eierskap

• Besøk til Rauma Ullvarefabrikk og Wonderland 
sammen med Norsk Industri

• Besøk til reiselivsbedrifter i Fjord kommune

• Jenter og teknologi i Ålesund

• Desemberkonferansen i Kristiansund

Regiondirektør Lene Trude Solheim i debatt på Haramskonferansen. 

Foto: NHO



20  |  NHO Møre og Romsdal – Årsberetning 2024 NHO Møre og Romsdal – Årsberetning 2024  |  21

Seniorrådgiver Elin Ous sitter i Yrkesopplæringsnemda i 
Møre og Romsdal. Blant de viktigste sakene som er oppe 
er behandling av tilbud som ikke blir satt i gang skoleåret 
2023/24. Reduksjon av tilbudet er et resultat av stram 
fylkesøkonomi og at enkelte linjer har for lave søkertall. 

NHO ønsker at det gjøres et arbeid i forkant av innsøking, 
og at tilbudsstrukturen justeres i henhold til arbeidslivets 
behov. I dag er det ungdommenes ønsker som styrer hva 
som tilbys av utdanning, da elevenes førstevalg er et av de 
viktigste kriteriene for dimensjonering. 

Møre og Romsdal har hatt en økning i antall elever som 
søker yrkesfag de siste årene. I enkelte fag er det vanskelig 
å tilby læreplass, og det blir da opprettet Vg3 i skole. 
Dette er ikke en ønsket løsning, da det kan skape forskjell 
i kunnskapen som fagbrev representerer. 

Årets lærling og Årets lærebedrift blir også kåret, og vi 
bistår med prisutdeling. I tillegg sitter Elin Ous i styret 
til Ungt Entreprenørskap. I kraft av dette har NHO Møre 
og Romsdal hatt juryansvar i fylkesmesterskapet for 
ungdomsbedrifter og studentbedrift i kategoriene “Beste 
samarbeid med næringslivet”.

Samferdsel
Det ble ingen enighet i Stortinget om en ny Nasjonal 
Transportplan. Regjeringens forslag fikk ikke flertall. For 
Møre og Romsdal sin del ble det ingen uttelling i verken 
regjeringen eller opposisjonen sitt forslag. Møreaksen 
(ferjefri E39 mellom Molde og Ålesund) ble lagt i en 
utredningsportefølje. Det betyr at den ikke får noen 
midler til oppstart. Opposisjonen vil prioritere Rv 15 over 
Strynefjellet, og oppstartmidler er lagt inn i 12-årsplanen. 
Noen få utbedringer på Rv 70 på Nordmøre samt utbedring 
av Veibustkrysset på E39 (Sula) er inne i planen. 

Samlet sett får Møre og Romsdal ca. 0,25 prosent av den 
totale potten i NTP. Dette er altfor lite, og vi jobber inn mot 
politiske parti, regjering og Storting for å få prioritert våre 
prosjekt. 

I samferdselssammenheng er det også viktig å under-
streke at fylket sine nedskjæringer og kuttforslag i 
ferjetilbudet heller ikke er noe vi vil godta. Vi har møtt 

mange representanter for næringslivet i fylket hvor vi 
samarbeider om å hindre kutt. Et dårligere fergetilbud 
rammer varetransport og pendlere. Dette er ikke 
bærekraftig. Dette er heller ikke med på å bygge gode 
bo- og arbeidsmarkedsregioner i vårt fylke. 

Kampen mot formueskatt
NHO Møre og Romsdal har nært samarbeid med Aksjon 
for norsk Eierskap (ANE) som har sitt utspring fra Knut 
Flakk og Roger Hofseth i Ålesund. Regiondirektør Lene 
Trude Solheim sitter også i styret i ANE. 

Vi mener formuesskatten er ødeleggende for investeringer 
og videreutvikling av bedriftene. Skatten rammer 
hardest små- og mellomstore bedrifter i distriktet. NHO 
hadde også et opprop mot formueskatten som mange 
bedriftseiere i vår region signerte på. 

Vi har deltatt på flere arenaer med budskapet om å fjerne 
formueskatten, flere av disse initiert av ANE. 

Kompetanse Næringspolitiske saker

Aksjonsbåten til Aksjon 
for norsk eierskap 
“Gamle Havstein” 

Foto: NHO

Vinnere av Ungt Entreprenørskap 24.

Foto: NHO
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Kraftløftet 
I 2024 har vi jobbet mye mer “Kraftløftet”, som er et 
samarbeid med LO.  Tallene i dag viser at Møre og Romsdal 
har den største negative kraftbalansen i Norge etter Oslo 
og Akershus. Den negative kraftbalansen er på 5,5 Twh i 
et normalår. Det gjør at fylket er helt avhengig av import 
fra andre deler av Norge og fra Sverige via Trøndelag. 
Liten tilgang til strøm kan hindre næringsutvikling i 
regionen. Det kan også redusere muligheten industrien i 
fylket har til å delta i det grønne skiftet. Det forventes at 
kraftbalansen svekkes ytterligere i årene fremover med en 
sterk forbruksøkning som ikke blir kompensert med ny økt 
kraftproduksjon. 

Vi har deltatt på møter, konferanser og hatt møter med 
kommuner og bedrifter hvor kraftsituasjonen har vært 
tema. Og i løpet av året har Kraftløftet gått over til å bli en 
2.0-versjon der målet er å få bedriftseiere og tillitsvalgte til 
å komme med felles utspill. 

Kjøp av helsetjenester 
Medi3 i Ålesund mistet i 2024 to kontrakter med Helse 
Midt om kjøp av helsetjenester. Den ene avtalen omfattet 
pyskiske tjenester, den andre ortopedi. Helseforetaket 
hadde kommet til konklusjon av de ikke har behov 
for å kjøpe disse tjenestene. Dette skjer - når også 
ventelistenene øker. Det skjer når helseministeren ber 
helseforetakene kjøpe tjenester fra private for å få ned 
ventelistene i det ministeren kaller “Ventetidsløftet”.

Sammen med landsforeningen NHO Geneo har vi jobbet 
med innspill til både Helse Møre og Romsdal, Helse Midt 
og statsråden. 

Arbeidskraftløftet
Det regionale arbeidskraftløftet i Møre og Romsdal har 
som mål å over tid bidra til å øke tilgangen på kompetent 
arbeidskraft i fylket.

Møre og Romsdal er en av Norges mest eksportrettede 
regioner. Over 10 prosent av all norsk eksport (minus olje 
og gass), kommer fra Møre og Romsdal. Næringslivet er 
særlig dominerende innen maritim/marine næringer, 
møbel, petroleum og reiseliv.

Bedriftene i regionen trenger flere arbeidstakere. 
Samtidig oppgir mange arbeidsgivere at de har store 
utfordringer med å skaffe arbeidskraften de er ute etter, 
og at det de siste årene er blitt vanskeligere å rekruttere 
ønsket kompetanse. 

Mangelen på arbeidskraft i fylket vårt er beregnet til over 
3 200 personer. Det er størst mangel på arbeidskraft innen 
helserelaterte yrker, men mangelen er også stor innen 
mange håndverksfag.

Vi har sammen med Nav hatt innspillsmøter og har kommet 
med beskrivelser av utfordringer vi må jobbe sammen 
med på både kort og lang sikt. 

Arbeidsgiverservice er en kjerneoppgave for regionkontoret i Møre og Romsdal. Medlemsbedrifter har 
adgang til kostnadsfri juridisk rådgivning fra regionadvokat innen arbeidsrett. 

Regionadvokaten yter også bistand i forbindelse med forhandlinger og tvistesaker i Forliksrådet. Hun holder 
i tillegg jevnlig webinar og foredrag om utvalgte tema innenfor arbeidsrett. 

I 2024 holdt hun blant annet et frokostmøte i Ålesund om endringer i arbeidsavtalen.  

Personaloppfølging, sykefravær, ansettelser og innleie har vært gjentakende tema i løpet av 2024. I tillegg 
har flere bedrifter hatt behov for å redusere kostnader. Regionadvokaten har i den forbindelse bistått med 
rådgivning i både permitterings- og nedbemanningsprosesser.

Regionadvokaten

Mentorordningen har  
vært en suksess og bidratt 

til faste ansettelser.
Erfaring fra Langset Mekaniske AS
Sitatet er hentet fra Arbeidskraftløfte

Hydro Sunndal
Foto: NHO

Arbeidskraftløft
Rapport for Møre og Romsdal 
2025

Arbeidskraftløft

Rapport for Møre og Romsdal 

2025
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NHO inviteres jevnlig til å holde innlegg eller 
være paneldeltaker på konferanser og andre 
møteplasser i hele fylket. Vi har vært tilstede fra 
Vanylven i sør til Surnadal og Kristiansund nord i 
fylket. Viktige tema har vært kapital og rammevilkår, 
kraft, bærekraft, kompetanse, inkluderende 
arbeidsliv og arbeidsrett. Vi har hatt gode og 
nyttige  dialoger med våre medlemmer og andre 
viktige samfunnsaktører. Disse aktivitetene gir oss 
god innsikt i aktuelle problemstillinger og er et 
viktig grunnlag for den jobben vi skal gjøre for våre 
medlemsbedrifter.  

Foredrag

For en interesse- og medlemsorganisasjon som NHO er  
det viktig å være en synlig aktør i media og samfunns-
debatten i saker som gjelder næringslivet. NHO bidrar til 
at våre medlemsbedrifter øker sin synlighet i mediene. 

Vi er synlige i våre kanaler i sosiale medier, blant annet 
på Facebook og LinkedIn. LinkedIn er den foretrukne 
kanalen for deling av saker i sosiale medier. Vi har jobbet 
systematisk og målrettet med å bygge opp en følgerskare 
på LinkedIn, og teller nå godt over 2100 følgere. Det er 
1500 flere enn ved inngangen til 2024. 

Tall fra analysebyrået Retriever viser at NHO Møre og 
Romsdal er synlige i mediebildet i vår region. NHO Møre 

og Romsdal og personer koblet til organisasjonen var 
omtalt i 1875 artikler i 2023. 

Det er næringslivsavisen NETT.no som er det organet som 
har flest oppslag der NHO medvirker. Deretter NRK Møre 
og Romsdal og Sunnmørsposten. 

Nytt av året er også deltakelse i podcaster. Region-
direktør Lene Trude Solheim har deltatt i podcast i regi 
av Adviso og Nett.no om næringslivet på Sunnmøre. Hun  
har også gjestet fylkeskommunen sin podcast og snakket 
om kraftsituasjonen i vår region. 

Medieaktivitet
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Bærekraftsløftet

Bærekraftsløftet er et nasjonalt initiativ av NHO, 
LO og KS. I oktober 2023 startet Jon-Kristian 
Rydningen som prosjektleder for Bærekraftsløftet 
Møre og Romsdal. Dette er den andre piloten som 
har blitt startet opp, der den første ble startet i 
Viken. 

Overordnet er Bærekraftsløftets formål å bruke 
trepartssamabeidet til å øke tempoet på bære-
kraftsarbeidet nasjonalt og regionalt. Om lag 2/3 
av FNs bærekraftsmål fordrer regional og lokal 
innsats, og samarbeidet mellom offentlige og 
private aktører er en viktig brikke i å utvikle de rette 
løsningene.

Jon-Kristian har bakgrunn som konsulent i Ernst 
& Young sin klima- og bærekraftsavdeling, hvor 
han har jobbet med omstilling av norsk næringsliv. 
Siden oppstart i oktober har han jobbet med å 
bli kjent med det offentlige og private aktører, 
bærekraftsrelaterte nettverk, og presentert på 
flere regionale konferanser. Formålet har vært å 
forankre Bærekraftsløftet regionalt, koble seg på 
lokale initiativ med interkommunalt potensial, og 
avdekke hvor det er særlig stort potensial for å 
utnytte kraften i trepartssamarbeidet til å skalere 
utviklingen. 

Dette har ledet til flere initiativ som blir fulgt opp 
i 2024, deriblant seminar under North West-
festivalen (29. april), og samarbeid med KS og 
MRFK om kommunenettverket Læring for Næring. 

Samtidig viser de første månedene et stort behov 
for økt samhandling blant aktørene i regionen. Det 
er mange etablerte nettverk, gode initiativ både 
på privat og offentlig side, men det er få arenaer 
som sikrer regionalt samarbeid. Dette er krevende, 
men essensielt for å sikre skalering og lønnsomhet 
i omstillingen, og vil stå høyt på agendaen til 
Bærekraftsløftet fremover. Bærekraftsløftet har 
økonomisk støtte fra NHO, LO, KS, MRFK, 
Sparebank1 Nordmøre, DNB, Sparebanken Møre, 
Sparebank1 SMN og Sparebankstiftelsen Nordvest.
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